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d Op een duel om de Tourzege in de Alpen tussen 
de uit haar wielerpensioen teruggekeerde Anna 

van der Breggen en Demi Vollering.
d Op een terugkeer van Irene Schouten, die na 
een paar maanden moederen het ijs mist en haar 
olympische titels alsnog wil verdedigen.
d Op een terugkeer van Memphis in Oranje, liefst 
met gele samba-haarband.
d Op drie zeges op rij voor Manchester United, 
want leedvermaak blijft zelden lang leuk.
d Op een titel-apotheose á la 2021 in de laatste F1-
race in Abu Dhabi tussen Max Verstappen en de 
in Ferrari-rood gestoken Lewis Hamilton.
d Op een nieuwe trainersklus voor Erik ten Hag.
d Op een herhaling van de olympische hockeyfi-
nale bij het EK in Mönchengladbach. Liefst met 
shoot-outs en Duco Telgenkamp weer als laatste.
d Op een interview met Raymond van Barne-

veld zonder genadeloze zelfkritiek.
d Op een WK-titel voor Jutta Leerdam, want 
schaatsen in een team is zo 2024...
d Op een tennisseizoen zonder schimmige do-
pingzaken en voorkeursbehandelingen voor top-
spelers.
d Op een meer lachende Peter Bosz.
d Op twee weken strenge vorst en een enorme 
plaat ijs in het Slotermeer. (Zou Marijke Groene-
woud trouwens weten wat klunen is?)
d Op eerherstel voor de judoka’s. En anders graag 

weer zo’n open brief van 
Cor van der Geest.
d Op een totaal mislukt 
WK voetbal voor clubs, 
hartje zomer in de VS. Ho-
pen dat er geen hond kijkt, 
wat een ongelofelijk slecht 
idee.
d Op Liam Lawson die bij 
Red Bull Racing naast Max 
Verstappen de zomerstop 
haalt.
d Op Sifan Hassan die 
vier marathons binnen één 
jaar wint.
d Op Jake Paul die alle be-
jaarde sporthelden nu eens 

met rust laat en gewoon een serieus gevecht gaat 
plannen. Rico?
d Op een wereldtitel langebaan voor Angel Dale-

man (17) in Hamar. Want het kan.
d Op het definitieve wielerpensioen van Thijs 

Zonneveld. Maar nu écht.
d Op een spits voor Oranje die wél scoort.
d Op meer duels tussen Femke Bol en haar on-
zichtbare rivaal uit Amerika.
d Op Jenning de Boo die Jordan Stolz eindelijk 
eens uitlegt dat schaatsen een sport is waar Neder-
landers horen te winnen.
d Op een buzzerbeater van Worthy de Jong bij 
het WK 3x3 basketbal in Mongolië.
d Op een wielermonument waar Pogi, Matje én 
Remco eens niet de beste zijn.
d Op Patrick Roest die weer gaat schaatsen als 
Patrick Roest.
d Op snode plannen voor een doorstart van de 
Dutch GP, desnoods in Assen.
d Op minder aanwijsplekken in het schaatsen. 
Of beter nog: geen.
d Op een persoonlijk record op de marathon voor 
Pim Bijl.
d Op een financiële meevaller in Den Haag, waar 
na lang zoeken toch nog een extra potje met mil-
joenen wordt gevonden voor de sport.

Waar mogen we 

op hopen in 2025?

l 
Ik hoop op 
een totaal 
mislukt WK 
voor clubs, 
waar geen 
hond naar 
gaat kijken

Arjan SchoutenVanaf 1 juli van dit jaar is reclame in de sport voor online gokken verboden. De impact van deze  

maatregel is enorm. Verslaggever Maarten Teunisse schetst in deze serie de consequenties.

er een mislukte poging is gedaan om 
de markt open te gooien en vervolgens 
alles weer verboden wordt, zonder dat 
er een gebalanceerd plan wordt ge-
maakt.

,,Direct nadat bekend werd dat de 
online kansspelmarkt gelegaliseerd 
werd, zijn wij samen gaan zitten met 
de hele sector om een plan te maken 
dit zelf te reguleren”, legt Raemakers 
van de Eredivisie CV uit. 

,,We wilden dat spelers en trainers 
niet in reclames zouden meedoen. 
Daarbij wilden we een intensieve 
voorlichting aan spelers over match-
fixing én aan supporters over gokver-
slaving. En ten slotte wilden we verre-
gaande beperkingen in onze sponsor-
proposities. Dus dat het met mate 
zichtbaar mag zijn. We zijn daarin qua 
beperkingen al ver gegaan, maar dan 
moet je wel constructief met de poli-
tiek in gesprek kunnen gaan.”

En dat is niet gebeurd. ,,Voordat wij 
een kans kregen dit met de overheid en 
anderen te overleggen, werd het ver-
bod alweer aangekondigd. Een terug-
kerend patroon waar niet alleen het 
voetbal last van heeft. We zien dit ook 
terug in vele andere sectoren.”

Het resultaat? Volgens Raemakers is 
het een extra steen in een stapel van 
problemen. ,,Die maakt een gezonde 
exploitatie van een betaald voetbalsec-
tor ontzettend lastig. Als je kijkt naar 
de top 10 van Europese competities en 
hoe het daar geregeld is op financieel 
gebied, dan is het sowieso al heel erg 
moeilijk om competitief te blijven. We 
hebben de ambitie om de zesde com-
petitie in Europa te blijven. Nu loop je 
het risico dat we straks geen zesde 
meer zijn, maar dat we achtste of ne-
gende worden. En dat willen we vol-
gens mij met z’n allen voorkomen. Ten 
slotte zijn we ook bang dat met deze 
beperkingen veel gokactiviteit terug-
keert naar de illegaliteit.”

Onderzoeker en voetbaleconoom 
Thomas Peeters beaamt dat Neder-
landse clubs financieel flink wat gaan 
voelen van het wegvallen van 
goksponsoren. Voornamelijk kleine 
clubs zijn in zijn ogen kwetsbaar. ,,Als 
je in Nederland kijkt naar de verdeling 

 e Veel profclubs in Nederland 

hebben dit seizoen nog een gok-

bedrijf als shirtsponsor. In onder 

meer deze duels speelden ze te-

gen elkaar, van links naar rechts: 

PEC - AZ, MVV - FC Volendam,  

Vitesse - Telstar en Go Ahead 

Eagles - Fortuna Sittard.  

Onder: een aantal clubs heeft een 

gokbedrijf als naamsponsor van 

het stadion, zoals ADO Den Haag. 
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van inkomsten, dan krijgen Ajax, PSV, 
Feyenoord en misschien nog AZ rela-
tief veel van de tv-rechten. Die koek 
wordt minder eerlijk verdeeld dan in 
andere competities: namelijk op basis 
van prestaties.”

De Eredivisie CV en Coöperatie Eer-
ste Divisie willen de inkomsten van de 
mediadeal eerlijker verdelen om deze 
klap op te vangen.

Peeters twijfelt of de maatregel über-
haupt wel effect heeft. Gokbedrijven 
kunnen volgens de onderzoeker name-
lijk nog steeds het Nederlandse pu-
bliek bereiken, net als voor de open-
stelling van de gokmarkt. Alleen heb-
ben de bedrijven nu meer bekendheid 
vergaard in Nederland. Zo zal de Ne-
derlandse voetballiefhebber nog steeds 
de naam van bijvoorbeeld Unibet zien, 
wanneer ze een wedstrijd van Liver-
pool van Arne Slot kijken of Frenkie de 
Jong zien schitteren bij Barcelona. ,,Ik 
zou daarom een verbod Europees rege-
len, dan heeft het het meeste effect”, 
zegt Peeters.

Daar is Tweede Kamerlid Van Nis-
pen dan weer geen fan van. ,,Ik hoop 
dat andere landen ons voorbeeld vol-
gen. Maar ik zou het liever niet Euro-
pees regelen. We hebben nu democra-
tisch afgesproken in Nederland dat we 
het hier niet willen. Als ze op Europees 
niveau besluiten dat overal te verbie-
den, kunnen ze daar later ook bepalen 
om het weer wel toe te staan. En dan 
kunnen we daar niks meer aan doen, 
ondanks dat een meerderheid in Ne-
derland dat wel zou willen.”

De kans dat online goksponsoren 
ooit in het voetbal terugkeren is klein. 
Verschillende partijen werken aan een 
voorstel om het online gokken in Ne-
derland juist volledig te verbieden.

Vanaf juli 2025 is het in Ne-

derland verboden om in de 

sport ongerichte reclame te 

maken voor online gokbedrij-

ven. ‘ongericht’ houdt in dat 

het duidelijk moet zijn wie re-

clame te zien krijgt. die groep 

moet boven de 24 jaar oud zijn. 

Met sponsoring in de sport is 

dat onmogelijk. Het gaat daar-

bij alleen om online bedrijven. 

Zogeheten ‘landgeboden’ casi-

no’s – casino’s die daadwerke-

lijk vestigingen hebben waar 

mensen kunnen gokken – mo-

gen nog wel reclame maken. 

daarbij mogen loterijen ook 

nog sponsoren. dat ziet de 

overheid als een minder versla-

vende vorm van kansspelen.

Wat zijn de 
nieuwe regels?


